



FORWARD TOGETHER معاً

College of Humanities and Sciences

Bachelor of Arts in Sociology and Social Work

Program objectives

- ◆ Provide the latest theoretical knowledge and mastery of practice in the field of sociology social work.
- ◆ Providing students with applied skills in the field of sociology and social work.
- ◆ Raising the level of performance in the field of sociology and social work.
- ◆ The development of creative thought in the field of sociology and social work.
- ◆ Enhancing research skills in the field of sociology and social work.
- ◆ Enhancing social research skills and methods that enable graduates to work in research centers and pursue graduate studies.

Admission requirements

- ◆ A minimum High School Average of 60% for Elite Track or Advanced Track and 65% for General Track, or equivalent in Standardized International Systems is required.
- ◆ Passing the EMSAT test in Arabic language with a score of (1000) .
- ◆ Passing the EMSAT test in English with a score of (950) or its equivalent of accredited tests from the Academic Accreditation Commission at the Ministry of Education.

Degree requirements

To obtain a Bachelor of Arts degree in Sociology and Social Work, the following conditions are required:

- ◆ The student must successfully complete (126) credit hours, including practical training.

Job opportunities

- ◆ In the field of reform and penal institutions.
- ◆ The area of the disabled and people with disabilities (special needs).
- ◆ In field of social defense and juvenile's delinquent.
- ◆ Business and corporate sectors.
- ◆ In Children, Youth and elderly Institutions.
- ◆ The field of education in universities and schools.
- ◆ The environmental field.
- ◆ The field of Police and Social Support departments.
- ◆ The field of Social Development Institutions.
- ◆ The field of Governmental and non-governmental organizations.
- ◆ The field of Health institutions, clinics and Hospitals.
- ◆ The field of Developmental agencies and international organizations .
- ◆ The field of Human and Societal centers.
- ◆ In Research and social studies centers.
- ◆ The field of institutional development and planning.
- ◆ The field of Industrial enterprises and Economic development.



For more
Information





FORWARD TOGETHER

نطلق معاً

كلية الإنسانيات والعلوم

بكالوريوس الآداب في
علم الاجتماع والخدمة الاجتماعية

أهداف البرنامج

- تقديم أحدث المعرفة النظرية وإتقان الممارسة العملية في مجال علم الاجتماع والخدمة الاجتماعية.
- تزويد الطلبة بالمهارات التطبيقية في مجال علم الاجتماع والخدمة الاجتماعية.
- الارتقاء بمستوى الأداء في مجال علم الاجتماع والخدمة الاجتماعية.
- تنمية الفكر الإبداعي في مجال علم الاجتماع والخدمة الاجتماعية.
- تعزيز مهارات البحث في مجال علم الاجتماع والخدمة الاجتماعية.
- تعزيز مهارات البحث الاجتماعي وأساليبه، التي تمكن الخريجين من العمل بمبراذك البحث أو مواصلة الدراسات العليا.

شروط القبول

- مطلوب الدخول الأدنى لمتوسط المدرسة الثانوية من 60٪ لمسار النخبة أو المسار المتقدم و 65٪ للمسار العام، أو ما يعادلها في النظم الدولية الموحدة.
- اجتياز اختبار الامتحانات في اللغة العربية بدرجة (1000).
- اجتياز اختبار الامتحانات في اللغة الإنجليزية بدرجة (950) أو ما يعادلها من اختبارات معتمدة من هيئة الاعتماد الأكاديمي بوزارة التربية والتعليم.

متطلبات الدرجة العلمية

للحصول على درجة بكالوريوس الآداب في علم الاجتماع والخدمة الاجتماعية، يتبع توافر الشروط الآتية:

- أن ينجز الطالب بنجاح (126) ساعة معتمدة بما فيها التدريب العملي.
- ألا يقل المعدل التراكمي للطالب عند استكمال متطلبات التخرج عن (2.0) نقطة.
- أن يتقيّد الطالب بالمدة القصوى للتخرج من البرنامج (8 أعوام جامعية).

- فرص العمل**
- العمل في المؤسسات العقابية
 - مجال رعاية المعاقين وذوي الإصابة.
 - مجال الدعم الاجتماعي والأدلة.
 - قطاعات الأعمال والشركات.
 - مؤسسات الأطفال والشباب والمسنين.
 - المجال التربوي في الجامعات والمدارس.
 - المجال البيئي.
 - الشرطة والدعم الاجتماعي.
 - مؤسسات التنمية الاجتماعية.
 - المنظمات الحكومية وغير الحكومية.
 - المؤسسات الصحية: المستشفيات والعيادات.
 - وكالات التنمية والمنظمات الدولية.
 - مراكز الخدمات الإنسانية والخدمات المجتمعية.
 - مراكز البحث والدراسات الاجتماعية.
 - مجال التطوير المؤسسي والتخطيط.
 - المؤسسات الصناعية والتنمية الاقتصادية.



الإمارات العربية المتحدة
وزارة التربية والتعليم



For more
Information